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PROTOKÓŁ Nr XXXI/09 

z Sesji Rady Gminy w Strawczynie 

z dnia 29 października 2009 r. 

 

 

 

W Sesji udzauł wzięli: 

1. Radni 

2. Sołtysi 

3. Zaproszeni goście 

Listy obecności w załączeniu. 

Porządek obrad w załączeniu. 

 

 

Ad. 1.  

Pan Wiesław Piotrowski - Przewodniczący Rady Gminy dokonał otwarcia 

posiedzenia i powitał zebranych. 

Na podstawie listy obecności stwierdził prawomocność obrad. Na ogólny stan 15 

Radnych, w Sesji udział wzięło 15. Wszyscy Radni byli obecni. 

W związku z tym Sesja moŜe podejmować prawomocne decyzje.  

 

Pan Wiesław Piotrwski – Przewodniczący Rady Gminy poinformował, Ŝe posiedzenie 

poprowadzi Pan Stanisław Gieroń – Wiceprzewodniczący Rady Gminy. 

Pan Stanisław Gieroń – Wiceprzewodniczący Rady Gminy przejął prowadzenie obrad. 

 

Ad. 2. 

Na sekretarza obrad został powołany Pan Janusz Malicki – 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy, a na protokolanta powołano Małgorzatę Woźniak. 

 

Pan Przewodniczący obrad zaproponował, aby po punkcie 6a) i 6b) zrealizować punkt 

6f) tj. projekt uchwały  w sprawie uchwalenia „Programu Ochrony Środowiska” wraz 
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z „Planem Gospodarki Odpadami” dla Gminy Strawczyn, poniewaŜ będzie referowany 

przez zaproszonego gościa. 

 

Pan Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie w/w wniosek: 

  - za – 15, 

  - przeciw – 0, 

 - wstrzymało się – 0. 

Głosowało 15 Radnych. Wniosek przyjęto jednogłośnie. 

 

Ad. 3. 

Nie zgłoszono zapytań  i interpelacji. 

 

Ad. 4. 

Pan Tadeusz Tkaczyk – Wójt Gminy przedstawił informację z realizacji uchwał 

Rady Gminy w Strawczynie podjętych na Sesji w dniu 24 września 2009 r. oraz 

informację z pracy Wójta Gminy między Sesjami Rady Gminy (informacje w zał.) 

 

Zapytań nie było. 

 

Rada Gminy przyjęła przedstawione informacje. 

 

Ad. 5. 

Do protokołu Nr XXX/09 z Sesji Rady Gminy w Strawczynie z dnia                         

24 września 2009 r. nie wpłynęły uwagi i zastrzeŜenia.  

 

Rada Gminy przyjęła protokół w brzmieniu jak sporządzono. 

 

Ad. 6. a) 

 Projekt uchwały w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego sołectwa Chełmce I na obszarze gminy Strawczyn. 
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Pan Rafał Kozieł – urbanista poinformował – projekt uchwały w sprawie zmiany 

miejscowego planu zagospodarowania sołectwa Chełmce jest kontynuacją uchwały 

podjętej na poprzedniej Sesji, kiedy Rada Gminy zdecydowała o podzielenia sołectwa 

Chełmce na dwa plany zagospodarowania przestrzennego: Chełmce I i Chełmce II. 

Podział ten został wymuszony brakiem wytrasowania przebiegu drogi ekspresowej Nr 

74, która na terenie gminy Strawczyn planowana jest w dwóch wariantach. Do czasu, 

kiedy te warianty nie zostaną przez Generalną Dyrekcję Krajowych Dróg i Autostrad 

wybrane, to nie moŜemy uchwalić tego planu zagospodarowania przestrzennego. 

Granicą pomiędzy dwoma planami zagospodarowania przestrzennego jest rzeka 

Bobrza. Na dzisiejszej Sesji Rada Gminy moŜe uchwalić plan dla Chełmiec I, dla 

obszaru sołectwa, który nie jest związany z drogą Nr 74. 

Drugi plan zagospodarowania przestrzennego Chełmce II będzie obejmował jedynie 

Dolinę rzeki Bobrzy, w której jest przewidywany korytarz drogi Nr 74. 

JeŜeli chodzi o ograniczenia inwestycyjne spowodowane tym podziałem, to takich 

ograniczeń nie będzie, z tego tytułu, Ŝe Bobrza jest terenem wyłączonym                             

z jakiejkolwiek zabudowy, poniewaŜ jest to teren zalewany wodami powodziowymi, 

poza tym jest proponowany do włączenia do obszaru Natura 2000 jako Dolina Bobrzy. 

W planie zagospodarowania przestrzennego zwiększamy tereny zabudowy 

mieszkaniowej jednorodzinnej, zagrodowej i usługowej, poza tym w ustaleniach 

tekstowych korygujemy wymogi archtektoniczno-przestrzenne, które w poprzednim 

planie były rygorystyczne, z uwagi na to, Ŝe wtedy obowiązywał Plan Ochrony Parku 

Krajobrazowego, który narzucał pewne ograniczenia i zasady. Na dzień dzisiejszy 

Plan Ochrony nie obowiązuje więc mogliśmy korekty wprowadzić.  

Do planu zagospodarowania przestrzennego Chełmce I, w czasie wyłoŜenia do 

publicznego wglądu nie wpłynęły uwagi od właścicieli i władających 

nieruchomościami. 

Projekt zmiany planu zagospodarowania jest zgodny ze studium uwarunkowań                      

i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Strawczyn. 
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Pan Przewodniczący obrad odczytał projekt uchwały w sprawie zmiany miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego sołectwa Chełmce I na obszarze gminy 

Strawczyn. 

 

Projekt uchwały przegłosowano: 

  - za – 15, 

  - przeciw – 0, 

 - wstrzymało się – 0. 

Głosowało 15 Radnych. Uchwałę Nr XXXI/232/09 podjęto jednogłośnie. 

 

Ad. 6. b) 

 Projekt uchwały w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego sołectwa Promnik na obszarze gminy Strawczyn. 

 

Pan Rafał Kozieł – urbanista poinformował – opóźnienie uchwalenia planu wynikało     

z tego, Ŝe do czasu poporzedniej Sesji nie uzyskaliśmy zgody od Marszałka na zmianę 

przeznaczenia gruntu leśnego na cele nieleśne,  w związku z planowaną obwodnicą 

Promnika. Zgoda taka juŜ wpłynęła i projekt uchwały jest przygotowany.  

Zmiany w planie polegają na powiększeniu terenów zabudowy mieszkaniowej, 

usługowej oraz zaplanowaniu obwodnicy Promnika w ciągu drogi wojewódzkiej                      

i wyznaczeniu wokół skrzyŜowania z istniejącą drogą wojewódzką, terenów pod 

zabudowę usług komercyjnych. 

Do planu wpłynęła jedna uwaga od Pana Kukulskiego, który wnosi uwagę, Ŝe działkę 

nr 372 chciał przeznaczyć na cele związane z produkcją rolniczą. Niestety studium 

uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy nie pozwala na 

przeznaczenie jej pod zabudowę, poza tym droga do której przylega ta nieruchomość 

jest wąska, jest to droga polna o szerokości 3 m i stanowi tylko dojazd do pól. Uwaga 

ta jest niezgodna ze studium uwarunkowań i zasługuje na odrzucenie. 

Teren Promika jest połoŜony poza obszarami chronionego krajobrazu Suchedniowsko 

– Oblęgorskeigo Parku Krajobrazowego, wobec tego zakazy z tego tytułu na terenie 

Promnika nie występują.  
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Głównym negatywnym ograniczeniem zabudowy jest składowisko odpadów 

funkcjonujące na terenie Promnika od wielu lat. Ma wyznaczoną strefę w obrębie, 

której nie moŜna prowadzić zabudowy mieszkaniowej. 

Wokół składowiska utrzymana jest funkcja rolna. 

Projekt zmiany planu zagospodarowania sołectwa Promnik jest zgodny ze studium 

uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego. 

  

Pan Przewodniczący obrad zgłosił uwagi do projektu uchwały: 

- w § 38 ust.2 brzmi: „Tereny naraŜone na niebezpieczeństwo powodzi – zgodnie z § 

11 ust 3.” 

- w § 11 nie ma ust. 3 i jest pomylona numeracja ustępów, ponadto nie wiadomo, czy 

rzeczywiście ten ustęp odnosi się do właściwego ustępu. W § 11 ust. 5 jest napisany 

wyraz „Tren” zamiast „Teren”. 

 

Pan Rafał Kozieł – urbanista wyjaśnił, Ŝe naleŜy dokonać korekty i § 38 otrzyma 

brzmienie: 

„1. Na obszarze objętym ustaleniami planu nie występują: 

1) tereny górnicze, 

2) tereny zagroŜone osuwaniem się mas ziemnych, 

3) tereny naraŜone na niebezpieczeństwo powodzi.” 

Natomiast ust. 3 będzie ust. nr 2 a ust. 4 będzie ust. nr 3. 

W § 11 ust. nr 5 będzie ust. nr 3 i wyraz „Tren” zostanie zastąpiony wyrazem „Teren”. 

 

Pan Przewodniczący obrad zgłosił kolejną uwagę - w § 39 ust. 2 pkt 6 brzmi: 

„dla nowo wydzielonych dróg w obrębie terenów MN, MM i MMX parametry dróg 

wewnętrznych powinny być zgodne z § 6 ust 2 pkt 1”, natomiast w § 6 ust.2 pkt 1, 

czytamy: „praw właścicieli, uŜytkowników i administratorów terenów sąsiednich„ 

 

Pan Rafał Kozieł – urbanista wyjaśnił, Ŝe w § 39 ust. 2 pkt 6 powinno być odniesienie 

do § 6 ust. 1 pkt 1. 
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Pan Przewodniczący obrad powtórzył poprawki naniesione do projektu uchwały                

i poddał je pod głosowanie: 

  - za – 15, 

  - przeciw – 0, 

 - wstrzymało się – 0. 

Głosowało 15 Radnych. Poprawki do projektu uchwały podjęto jednogłośnie. 

 

Pan Przewodniczacy obrad odczytał projekt uchwały w sprawie zmiany miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego sołectwa Promnik na obszarze gminy 

Strawczyn wraz z poprawkami, który następnie przegłosowano: 

  - za – 15, 

  - przeciw – 0, 

 - wstrzymało się – 0. 

Głosowało 15 Radnych. Uchwałę Nr XXXI/233/09 z poprawkami podjęto 

jednogłośnie. 

 

Ad. 6 f) 

 Projekt uchwały w sprawie uchwalenia „Programu Ochrony Środowiska” wraz 

z „Planem Gospodarki Odpadami” dla Gminy Strawczyn. 

  

Pani Zdzisława Adamczyk – Kierownik Referatu Infrastruktury poinformowała – 

zgodnie z ustawą prawo ochrony środowiska wszyskie gminy zostały zobligowane do 

aktualizacji Programu Ochrony Środowiska wraz z Planem Gospodarki Odpadami.  

U nas dokumenty te były opracowane w czerwcu 2004 r. i obowiązują do chwili 

obecnej. Opracowany jest nowy Plan i Program, który będzie obowiązywał do 2016 r., 

autorem jest Robert Siudak. 

 

Pan Robert Siudak wyjaśnił, Ŝe te dokumenty są opracowywane na róŜnych szczeblach 

kraju, jest to obowiązek obligatoryjny wniesiony w ustawie prawo ochrony 

środowiska i ustawie o odpadach. Na ich podstawie samorządy opracowują tego typu 

dokumenty kształtujące politykę środowiska. Na poziomie europejskim jest 
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opracowany Ramowy Plan Działań Wspólnoty Europejskiej na lata 2002 – 2012. 

Transpozycją tego dokumentu jest polityka ekologiczna państwa oraz programy 

wojewódzkie, powiatowe i gminne.  

Dokumenty te są aktualizowane co 4 lata, a co 2 lata Wójt Gminy jako organ 

wykonawczy składa Radzie Gminy sprawozdanie z wykonania Planu i Programu.  

W przypadku, gdy gmina ubiega się o dofinansowanie zadania ze środków 

zewnętrznych, brane jest pod uwagę, czy przedsięwzięcie zostało przewidziane w tego 

typu dokumentach. Ponadto Plan i Program muszą być zgodne ze studium 

uwarunkowań i miejscowymi planami zagospodarowania gminy oraz dokumentami 

wyŜszego szczebla.  

Plan Gospodarki Odpadami jest uzupełnieniem Programu Ochrony Środowiska. 

Zagadnienia związane z gospodarką odpadami są na tyle istotne i gmina ma duŜe 

kompetencje i postanowiono te działania opracować w oddzielnym dokumencie. 

Podobnie jak w przypadku Programu Ochrony Środowiska istnieje konieczność 

uzgodnienia jego załoŜeń z dokumentami wyŜszego szczebla, szczególnie z 

Wojewódzkim Planem Gospodarki Odpadami. Dokumenty te zostały zaopiniowane 

pozytywnie przez Starostwo Powiatowe, Urząd Marszałkowski i Regionalny Zarząd 

Gospodarki Wodnej. 

 

Pani ElŜbieta Chłodnicka – Sekretarz Gminy zaproponowała, aby w tytule projektu 

uchwały i § 1 dodać zapis o treści: „na lata 2009 – 2016”. 

 

Rada Gminy zaakceptowała autopoprawki. 

Tytuł projektu uchwały otrzymał brzmienie: „w sprawie uchwalenia „Programu 

Ochrony Środowiska” wraz z „Planem Gospodarki Odpadami” dla Gminy Strawczyn 

na lata 2009 – 2016.”, a § 1: „Uchwala się „Program Ochrony Środowiska” wraz            

z „Planem Gospodarki Odpadami” dla Gminy Strawczyn na lata 2009 – 2016 

stanowiący załącznik do niniejszej uchwały.” 

 

Pan Przewodniczący obrad odczytał projekt uchwały wraz z autopoprawkami i poddał 

pod głosowanie: 
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- za – 14, 

- przeciw – 0, 

- wstrzymało się – 0. 

Głosowało 14 Radnych. Uchwałę Nr XXXI/234/09 z autopoprawkami podjęto 

jednogłośnie. 

 

Pan Przewodniczący obrad zarządził 15 min. przerwy (od godz. 1305 do godz. 1320). 

 

Po przerwie wznowiono obrady. 

 

Ad. 6. c) 

 Pani Justyna Stępień – Skarbnik Gminy przedstawiła projekt uchwały                        

w sprawie zmian w budŜecie gminy Strawczyn na 2009 r.  

 

Pan Arkadiusz Wilczkowski – Przewodniczący Komisji BudŜetu i Inwestycji 

poinformował, Ŝe Komisja zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały. 

 

Pan Przewodniczący obrad odczytał projekt uchwały, który został przegłosowany: 

 - za – 15, 

- przeciw – 0, 

- wstrzymało się – 0. 

Głosowało 15 Radnych. Podjęto jednogłośnie Uchwałę Nr XXXI/235/09.  

 

Ad. 6. d) 

 Projekt uchwały w sprawie zmiany nazwy gminnej instytucji kultury pn. 

„Gminny Ośrodek Kultury w Strawczynie” i nadania statutu: ,,Samorządowemu 

Centrum Kultury i Sportu w Strawczynie”. 

 

Pani ElŜbieta Chłodnicka – Sekretarz Gminy przedstawiła autopoprawki:  
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W projekcie uchwały w § 5 proponuje się, aby uchwała weszła w Ŝycie z dniem  

01 kwietnia 2010 r., a § 5 otrzyma brzmienie: „Uchwała wchodzi w Ŝycie z dniem 01 

kwietnia 2010 r.” 

Były trzy wersje proponowanej nazwy: 

1) Gminny Ośrodek  Kultury i Sportu w Strawczynie 

2) Samorządowy Ośrodeki Kultury i Sportu w Strawczynie 

3) Samorządowe Centrum Kultury i Sportu w Strawczynie 

wybrana została nazwa: ,,Samorządowe Centrum Kultury i Sportu w Strawczynie”. 

W projekcie Statutu:  

W § 1. ust. 2. brzmi: 

„ Samorządowe Centrum Kultury i Sportu jest wpisany do Rejestru Instytucji Kultury 

prowadzonego przez Gminę i posiada osobowość prawną oraz samodzielnie prowadzi 

gospodarkę finansową.” 

otrzyma brzmienie: 

 „Samorządowe Centrum Kultury i Sportu zostanie wpisane do Rejestru Instytucji 

Kultury prowadzonego przez Gminę i będzie posiadało osobowość prawną oraz będzie 

samodzielnie prowadzić gospodarkę finansową. 

W § 2. wykreślić pkt 6 o treści: 

„ustawy z dnia 07 września 1991r. o systemie oświaty (Dz. U. Nr 256 poz. 2572 tekst 

jednolity z 2004r. z późniejszymi zmianami),” 

- w związku z tym w § 2. pkt. 7 będzie punktem nr 6, 

W § 4. ust. 1 pkt. 5 brzmi: 

„współdziałanie z organizacjami pozarządowymi podmiotami prowadzącymi 

działalność poŜytku publicznego.” 

otrzyma brzmienie: 

„współdziałanie z organizacjami pozarządowymi i podmiotami prowadzącymi 

działalność poŜytku publicznego.” 

W § 5. ust. 1 brzmi: 

„SCKiS” realizuje zadania w dziedzinie wychowania, edukacji,  upowszechniania  

kultury i sportu , rozwijania i zaspokajania potrzeb kulturalnych społeczeństwa 
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w celu wzbogacania osobowości, kształtowania moralnych i patriotycznych postaw 

obywateli, kształtowania stosunków współŜycia społecznego oraz rozwijania kultury 

Ŝycia codziennego wypoczynku. 

otrzyma brzmienie: 

 „SCKiS” realizuje zadania w dziedzinie wychowania, edukacji,  upowszechniania  

kultury i sportu , rozwijania i zaspokajania potrzeb kulturalnych społeczeństwa w celu 

wzbogacania osobowości, kształtowania moralnych i patriotycznych postaw obywateli, 

kształtowania stosunków współŜycia społecznego oraz rozwijania kultury Ŝycia 

codziennego i wypoczynku. 

W § 6. ust. 1 brzmi: 

„Do podstawowych zadań „SCKiS” naleŜy programowanie, nadzorowanie                                

i realizacja zadań własnych i zleconych gminie z zakresu kultury, sportu, prowadzenia 

punktów przedszkolnych, a w szczególności:” 

otrzyma brzmienie: 

 „Do podstawowych zadań „SCKiS” naleŜy programowanie, nadzorowanie                            

i realizacja zadań własnych i zleconych gminie z zakresu kultury, sportu, prowadzenia 

ośrodków przedszkolnych, a w szczególności:” 

Zamiast punktów przedszkolnych,  uŜywamy nazwy ośrodków przedszkolnych.  

W § 6. ust. 1 pkt 10 brzmi: 

„wyrównywanie szans edukacyjnych dzieci 3-5 letnich poprzez prowadzenie punktów 

przedszkolnych,” 

otrzyma brzmienie: 

 „wyrównywanie szans edukacyjnych dzieci 3-5 letnich poprzez prowadzenie 

ośrodków przedszkolnych,” 

§ 14 brzmi: 

„Roczne sprawozdanie finansowe opiniuje Rada Sportu, a następnie zatwierdza Rada 

Gminy do 30 kwietnia roku następnego po roku budŜetowym.” 

otrzyma brzmienie: 

 „Roczne sprawozdanie finansowe z działalności "SCKiS"  opiniuje Rada Sportu,                 

a następnie zatwierdza Rada Gminy do 30 kwietnia roku następnego po roku 

budŜetowym.” 
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W § 17. ust. 1 brzmi: 

„„SCKiS”  gospodaruje samodzielnie przekazywaniu w nieodpłatne uŜytkowanie 

nieruchomościami, majątkiem komunalnym i majątkiem własnym.” 

otrzyma brzmienie: 

 „„SCKiS”  gospodaruje samodzielnie przekazywanymi w nieodpłatne uŜytkowanie 

nieruchomościami, majątkiem komunalnym i majątkiem własnym.” 

W § 17. ust. 2 brzmi: 

„Zbycie, wydzierŜawienie, wynajęcie lub inne przekazanie majątku trwałego wymaga 

zgody Rady Gminy.” 

otrzyma brzmienie: 

 „Zbycie, wydzierŜawienie, wynajęcie lub inne przekazanie majątku trwałego wymaga 

zgody Wójta Gminy.” 

Wykreślić § 18 o treści: 

„Maj ątek „SCKiS” stanowi własność Gminy Strawczyn.” 

Wykreślić § 19 o treści: 

„ „SCKiS”  tworzy Zakładowy Fundusz świadczeń socjalnych na zasadach określonych 

w odrębnych przepisach.” 

Dla następnych paragrafów zostanie odpowiednio zmieniona numeracja.  

W rozdziale V w dotychczasowym § 20 trzeba dopisać Gminny Ośrodek Kultury, po 

zmianie będzie:   

“W skład „SCKiS” wchodzą: 

1. Gminny Ośrodek Kultury. 

2. Świetlice wiejskie. 

3. Centrum Sportowo – Rekreacyjne. 

4. Ośrodki przedszkolne.  

W § 23. ust. 1 brzmi: 

„Dyrektor działa zgodnie z przepisami prawa i interesom społecznym.” 

otrzyma brzmienie: 

 „Dyrektor działa zgodnie z przepisami prawa i interesem społecznym.” 
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Pan Przewodniczący obrad odczytał projekt uchwały w sprawie zmiany nazwy 

gminnej instytucji kultury pn. „Gminny Ośrodek Kultury w Strawczynie” i nadania 

statutu: ,,Samorządowemu Centrum Kultury i Sportu w Strawczynie”                                     

z autopoprawkami i poddał pod głosowanie: 

- za – 15, 

- przeciw – 0, 

- wstrzymało się – 0. 

Głosowało 15 Radnych. Uchwałę Nr XXXI/236/09 wraz z autopoprawkami podjęto 

jednogłośnie.  

 

 Ad. 6. e) 

Pan Przewodniczący obrad odczytał projekt uchwały w sprawie wyraŜenia 

zgody na bezprzetargowe zawarcie umowy dzierŜawy z POLKOMTEL S.A.. 

 

Projekt uchwały został przegłosowany: 

 - za – 15, 

- przeciw – 0, 

- wstrzymało się – 0. 

Głosowało 15 Radnych. Podjęto jednogłośnie Uchwałę Nr XXXI/237/09.  

 

Ad. 6. g) 

 Projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Lokalnego Programu Rewitalizacji 

miejscowości Strawczyn na lata 2009-2013”. 

 

Pani Anna Gad – podinsp. ds. pozyskiwania funduszy poinformowała, Ŝe projekt 

uchwały przygotowywała osoba z zewnątrz na umowę – zlecenie i został przekazany 

Radnym. Po analizie tego dokumentu są następujące autopoprawki: 

Na str. 11 zdanie o treści:  

„Dokonywana ona będzie przez Wójta Gminy Strawczyn we współpracy z Instytucją 

Zarządzającą Programem (Urząd Gminy Strawczyn – Referat ds. Inwestycji)                          

i Instytucją Monitorującą Program (Rada Gminy Strawczyn).”  
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zastępuje się zdaniem: 

„Dokonywana ona będzie przez Wójta Gminy Strawczyn we współpracy z Instytucją 

Zarządzającą Programem (Urząd Gminy Strawczyn – Referat Rozwoju Lokalnego)                       

i Instytucją Monitorującą Program (Rada Gminy Strawczyn).”, 

poniewaŜ u nas nie ma Referatu ds. Inwestycji. 

Na str. 24 punkt o treści: „drogi gminne o długości 77 km” 

zastępuje się punktem: „drogi gminne o długości ok. 100 km”, 

poniewaŜ z informacji posiadanych na dzień dzisiejszy z Referatu Infrastruktury 

Technicznej jest ok. 100 km dróg gminnych. 

Zdanie o treści: „ Ogółem na terenie gminy znajduje się 139 km dróg.” 

zastępuje się zdaniem: „Ogółem na terenie gminy znajduje się 162 km dróg.” 

Wykreśla się zapis: „W złym stanie znajduje się równieŜ infrastruktura drogowa na 

terenie m. Strawczyn” 

Na str. 26 zdanie: „ We wszystkich sołectwach rozmieszczonych jest 49 kontenerów 

KP – 7 do zbiórki odpadów stałych.” 

zastępuje się zdaniem: „ Na terenie gminy, przy budynkach uŜyteczności publicznej 

rozmieszczono 10 kontenerów KP-7 do zbiórki odpadów stałych.” 

Na str. 32 zdanie: „W ramach I etapu wybudowane będzie boisko do piłki noŜnej wraz 

z kanalizacją deszczową, drogami, parkingami i chodnikiem.” 

zastępuje się zdaniem: „W ramach I etapu wybudowane zostało boisko do piłki noŜnej 

wraz z kanalizacją deszczową, drogami, parkingami i chodnikiem.” 

Zadnie:  „Następnie wybudowana będzie hala sportowa, która stanowi uzupełnienie 

I etapu.” 

zastępuje się zdaniem: „Planuje się budowę hali sportowej jako uzupełnienie 

kompleksu sportowego w Strawczynku.”, 

poniewaŜ ta hala nie będzie uzupełnieniem I etapu, tylko wzmocnieniem całego 

kompleksu.  

Na str. 45 dopisuje się organizacje pozarządowe: 

„12. Stowarzyszenie Kobiet JAGIENKA 

Siedziba: Oblęgorek, 26-067 Strawczyn 

13. Koło Gospodyń Wiejskich w Chełmcach 
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Siedziba: OSP Chełmce, 26-067 Strawczyn” 

Na str. 46 w tabeli nr 2.7 punkt: „drogi gminne o długości 77 km” 

zastępuje się: „drogi gminne o długości ok. 100 km”. 

 

Pan Stanisław Zdyb – Radny – Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, ja przepraszam 

moją KoleŜankę Radną ze Strawczyna i Kolegę Radnego ze Strawczyna, ale w tym 

dokumencie są błędy. Po pierwsze rewitalizacja to jest przywrócenie do Ŝycia, jeśli 

taka nazwa musi być, niech będzie. 

Na str. 6 jest następujące zdanie:  

„W obrębie proponowanego obszaru do rewitalizacji obserwuje się pogłębiającą się 

niską wartość przestrzeni głównego obszaru rewitalizowanego, którym są tereny                     

i obiekty o charakterze uŜyteczności publicznej – drogi, parkingi, urząd gminy. 

Wszystkie działania zawarte w Lokalnym Programie Rewitalizacji miejscowości 

Strawczyn mają przywrócić wartość przestrzeni publicznej.” 

Z tego wynika, Ŝe Urząd ma niską wartość. 

Na str. 7 jest tabela nr 1, która powtarza się 4 razy i dodawane są do niej róŜne dziwne 

stwierdzenia.  

Na str. 12 jest zapis: 

„Strukturę przestrzenną gminy charakteryzuje:  

� duŜy obszar uŜytków” 

co to znaczy duŜy obszar uŜytków, 

� „mały stopień zalesienia” 

dla mnie duŜy to będzie taki, a dla kogoś będzie jeszcze inny. 

Na str. 13 jest zapis: „Zró Ŝnicowana rzeźba zajmowanego przez Gminę obszaru, który 

jest połoŜony w Niecce Łagowskiej, …” 

Z treści dokumentu dowiaduję się, Ŝe obszar gminy połoŜony jest w Niecce 

Łagowskiej, czy to prawda? 

Na str. 16 jest zapis: „W XVI wieku właścicielami Chełmiec i Górnego Strawczyn byli 

Secygniowscy.” 

 Secygniowscy, czy Sancygniowscy? To jest do sprawdzenia. 
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TeŜ na str. 16 jest zapis: „Prof. Leszek Kajzer dokonał rewelacyjnego odkrycia 

podziemnych resztek nieznanego dotąd pałacu biskupów w Kielcach.” 

Na str. 26 w „Gospodarce energetycznej i cieplnej” jest mowa o tym, Ŝe do 2020 r. 

Gmina zostanie podłączona do Gazociągu relacji Końskie – Radoszyce i o Związku 

Międzygminnym „Gazociąg” z siedzibą w Radoszycach. Nie dawno podejmowaliśmy 

uchwałę o wystąpieniu z tego Związku. 

Na str. 26 jest napisane, Ŝe budynki Ośrodków Zdrowia w Strawczynie, jak                         

i w Oblęgorku są niefunkcjonalne i nie przystosowane w pełni do realizowania usług 

w nich wykonywanych. 

W Oblęgorku jest chyba przystosowany, natomiast w Strawczynie się rozbudowuje. 

Na str. 29 jest tabela, mnie uczono, Ŝe jeŜeli jest liczba w tym, to mieści się                          

w określonej liczbie i nie jest od niej większa.  

W tabeli nr 13, gdzie są szkoły w kolumnie podana jest „ilo ść sal lekcyjnych”                      

w szkołach, a w następnej „w tym pracowni”. W tabeli czytamy, Ŝe ilość sal 

lekcyjnych w ZPO w Strawczynie wynosi 17, w tym pracowni 24, w szkole                          

w Chełmcach sal lekcyjnych jest 8, w tym 10 pracowni, w Korczynie sal lekcyjnych 

jest 9, w tym 10 pracowni, itd. Czy to tak powinno być? 

Na str. 30 czytamy: „W granicach sołectwa Strawczyn obowiązuje zachowanie                    

i konserwacja wszystkich obiektów zabytkowych …” 

Identycznie to samo jest na str. 21.  

Na str. 43 jest napisane, Ŝe trzeba dokończyć budowę remizy straŜackiej dla OSP 

Chełmce.  

Na str. 70 w rozdziale „Sposoby oceny programu rewitalizacji”, proszę zwrócić 

uwagę na kilka zdań zaczynających się od wyrazów: „Skuteczność Lokalnego 

Programu Rewitalizacji…. „ i otworzyć dokument na str. 11, gdzie jest identyczny 

tekst.  

Na dole str. 70 jest napisane: „ Dla właściwej realizacji i oceny Lokalnego 

Programu...”,  to samo jest na str. 9. 

Na str. 72 czytamy: „Komunikacja społeczna w ramach procesu rewitalizacji ...”,  

proszę otworzyć dokument na str. 11, jest to samo. 
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Mam jeszcze wiele uwag, nie podobają mi się zdania dziwnie sformułowane, mało 

czytelne. Po co w Programie Rewitalizacji zawarty jest opis gleb, jakie są w gminie? 

Charakterystyka miejscowości jest potrzebana, ale po co pisać o całej gminie, o opiece 

społecznej, o bezrobociu? Czy naleŜało to umieszczać w Programie? Jest jeszcze wiele 

innych błędów. 

W kaŜdym razie przepraszam Radnych ze Strawczyna, ale nie mogę głosować za tym 

Programem. 

 

Pani Anna Dziewanowska – Radna zwróciła się z zapytaniem, jaki był koszt 

opracowania takiego Programu. 

 

Pani Anna Gad – podinsp. ds. pozyskiwania funduszy wyjaśniła, Ŝe jeŜeli chodzi              

o koszt sporządzenia takiego Lokalnego Programu Rewitalizacji, to cena wynosi od 

15 000 zł w górę, gminy płacą po 24 000 zł. Za opracowanie Programu Rewitalizacji              

i studium wykonalności zapłaciliśmy 12 000 zł, tj. po 6 000 zł za kaŜdy                              

z dokumentów.  

 

Pan Stanisław Zdyb – Radny – mamy podjąć uchwałę, ale są błędy, nie wiem co zrobi 

Pan Przewodniczący, podjęcie tej uchwały chyba trzeba odłoŜyć do następnej Sesji.  

 

Pani Anna Gad – podinsp. ds. pozyskiwania funduszy poinformowała, Ŝe Program 

Rewitalizacji trzeba obowiązkowo załączyć do wniosku o dofinansowanie. Termin 

składania wniosków o dofinansowanie upływa 06.11.2009 r. Podjęcie uchwały naleŜy 

do Rady. 

 

Pan Arkadiusz Wilczkowski – Radny – trzeba usunąć uwagi, powyjaśniać te wszystkie 

nieścisłości. Dlaczego są powtarzane te teksty?  

 

Pani Anna Gad – podinsp. ds. pozyskiwania funduszy wyjaśniła, Ŝe poszczególne 

elementy planu, które są w spisie, to jest to czego wymaga od nas Urząd 
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Marszałkowski. Natomiast powtórki prawdopodobnie wynikają z tego, Ŝe są potrzebne 

np. na str. 9 i potrzebne są w podsumowaniu np. na str. 70.  

JeŜeli jest taka uwaga, powtórzenia zostaną skorygowane. 

 

Pan Stanisław Zdyb – Radny uwaŜa, Ŝe moŜna i trzeba podsumować, ale nie 

skopiować tekst dosłownie. 

 

Pan Przewodniczący obrad zwrócił się z zapytaniem do Pani Gad, w jakim czasie jest 

w stanie skorygować tekst projektu uchwały, dlatego, Ŝe z błędami rzeczowymi 

uchwała nie moŜe być podjęta? Czy przesunięcie na koniec obrad wystarczy?  

Poprosił o uwzględnienie uwag Radnego Zdyba oraz praw autorskich. 

 

Pani Anna Gad – podinsp. ds. pozyskiwania funduszy potwierdziła, Ŝe będzie to czas 

wystarczający na przygotowanie poprawek. 

 

Pan Przewodniczący obrad zaproponował przesunięcie realizacji tego punktu na 

koniec obrad, jako ostatni punkt i poddał pod głosowanie: 

- za – 15, 

- przeciw – 0, 

- wstrzymało się – 0. 

Głosowało 15 Radnych. Wniosek przyjęto jednogłośnie.  

 

Ad. 6. h) 

Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości 

Chełmce na lata 2009-2015. 

 

Pani Anna Gad – podinsp. ds. pozyskiwania funduszy poinformowała, Ŝe Plan 

Odnowy Miejscowości jest niezbędny do aplikowania środków w ramach Programu 

Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2007 – 2013. Został opracowany                                  

i skonsultowany z mieszkańcami podczas zebrania wiejskiego.  
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Z informacji posiadanych z Urzędu Marszałkowskiego wynika, Ŝe nabór wniosków 

będzie ogłoszony w I kwartale 2010 r. 

 

Pan Przewodniczący obrad odczytał projekt uchwały, który następnie przegłosowano: 

- za – 15, 

- przeciw – 0, 

- wstrzymało się – 0. 

Głosowało 15 Radnych. Uchwałę Nr XXXI/238/09 podjęto jednogłośnie.  

 

Pan Przewodniczący obrad zarządził 15 min. przerwy (od godz. 1415 do godz. 1430). 

 

Po przerwie wznowiono obrady. 

 

Ad. 6. i) 

Projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Rocznego Programu współpracy Gminy 

Strawczyn z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi 

działalność poŜytku publicznego na 2010 rok”. 

 

Pani ElŜbieta Chłodnicka – Sekretarz Gminy poinformowała, Ŝe odbyło się spotkanie     

z przedstawicielami organizacji pozarządowych, projekt uchwały był konsultowany. 

 

Pan Przewodniczący obrad odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie: 

- za – 13, 

- przeciw – 0, 

- wstrzymało się – 0. 

Głosowało 13 Radnych. Uchwałę Nr XXXI/239/09 podjęto jednogłośnie.  

 

Ad. 7. 

 Informacja z analizy oświadczeń majątkowych. 
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Pan Wiesław Piotrowski – Przewodniczący Rady Gminy przedstawił informację                    

z analizy oświadczeń majątkowych złoŜonych przez Radnych (w zał.). 

Poinformował, Ŝe wpłynęło pismo z Drugiego Urzędu Skarbowego w Kielcach                     

z uwagami do oświadczeń złoŜonych przez Radnych. O tych uwagach Radni zostaną 

poinformowani pisemnie. JeŜeli ktoś uzna, Ŝe powinien złoŜyć korektę, to niech złoŜy. 

 

Pani ElŜbieta Chłodnicka – Sekretarz Gminy przedstawiła informację z analizy 

oświadczeń majątkowych złoŜonych przez osoby zobowiązane według stanu na dzień 

31.12.2008 r. (w zał.) 

Poinformowała, Ŝe w dniu dzisiejszym wpłynęła informacja z Drugiego Urzędu 

Skarbowego w Kielcach. JeŜeli są uwagi do pracowników, którzy składali 

oświadczenia majątkowe, to zostaną im przekazane na piśmie w celu niedopełniania 

błędów w następnych oświadczeniach. 

 

Rada Gminy przyjęła przedłoŜone informacje. 

 

Ad. 6. g) 

 Projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Lokalnego Programu Rewitalizacji 

miejscowości Strawczyn na lata 2009-2013”. 

 

Pani Anna Gad – podinsp. ds. pozyskiwania funduszy poinformowała, Ŝe 

konsultowała się z wykonawcą Lokalnego Programu Rewitalizacji i wyraził zgodę na 

wprowadzenie zmian. 

Przedstawiła poprawki do w/w projektu uchwały: 

Na str. 6, część zdania: „… obiekty o charakterze uŜyteczności publicznej – drogi, 

parkingi, urząd gminy.”  

zastąpimy: „… obiekty o charakterze uŜyteczności publicznej – drogi, parkingi, 

otoczenie budynku urzędu gminy.”  

Na str. 9 wykreślamy cały akapit zaczynający: „ Dla właściwej realizacji i oceny 

Lokalnego Programu Rewitalizacji Instytucja Zarządzająca ...”, a kończący się na str. 
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10: „...działania inwestycyjne i koncepcyjne (np. banki czy inne instytucje 

finansowe).” 

Następny akapit na str. 10 zaczynający się „Podmiotem odpowiedzialnym za 

koordynację Programu Rewitalizacji...”, gdzie mamy wyszczególnione wszystkie 

jednostki do: „ Świętokrzyski Urząd Wojewódzki w Kielcach” przenosimy na str. 71, 

poniewaŜ tam nie ma dokładnie uszczegółowionych podmiotów, które są 

współwykonawcami Programu Rewitalizacji. 

Na str. 11 akapit zaczynający się zdaniem: „Komunikacja społeczna w ramach 

procesu rewitalizacji powinna być realizowana...” do „...inne działania promocyjne              

i informacyjne np. broszury czy ogłoszenia.”  wykreślamy, poniewaŜ tekst ten jest                

w dalszej części dokumentu. 

Na str. 12, gdzie jest napisane: 

„Strukturę przestrzenną gminy charakteryzuje:  

� duŜy obszar uŜytków 

� mały stopień zalesienia”, 

zostaną wyliczone procentowo obszary uŜytków i stopnia zalesienia i wpisane. 

Na str. 13 zdanie o treści: „ ZróŜnicowana rzeźba zajmowanego przez Gminę obszaru, 

który jest połoŜony w Niecce Łagowskiej, kształtowała się w trzeciorzędzie                              

i czwartorzędzie.” 

zastąpimy zdaniem: „Zró Ŝnicowana rzeźba zajmowanego przez Gminę obszaru, który 

jest połoŜony w Padole Starwczyńskim, kształtowała się w trzeciorzędzie                                 

i czwartorzędzie.” 

Na str. 16 zdanie o treści: „W XVI wieku właścicielami Chełmiec i Górnego Strawczyn 

byli Secygniowscy.” 

zastąpimy zdaniem: „W XVI wieku właścicielami Chełmiec i Górnego Strawczyn byli 

Sancyngniowscy.” 

Na str. 16 zdanie o treści: „Prof. Leszek Kajzer dokonał rewelacyjnego odkrycia 

podziemnych resztek nieznanego dotąd pałacu biskupów w Kielcach.” 

zastąpimy zdaniem: „Prof. Leszek Kajzer dokonał rewelacyjnego odkrycia 

podziemnych resztek nieznanego dotąd pałacu.” 

Na str. 24 punkt o treści: „drogi gminne o długości 77 km” 
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zastępuje się punktem: „drogi gminne o długości ok. 100 km”, 

a zdanie o treści: „ Ogółem na terenie gminy znajduje się 139 km dróg.” 

zastępuje się zdaniem: „Ogółem na terenie gminy znajduje się 162 km dróg.” 

Na str. 26 zdanie o treści: „We wszystkich sołectwach rozmieszczonych jest 49 

kontenerów KP – 7 do zbiórki odpadów stałych.” 

zastępujemy zdaniem: „Na terenie gminy, przy budynkach uŜyteczności publicznej 

rozmieszczono 10 kontenerów KP-7 do zbiórki odpadów stałych.” 

Na str. 26 wykreślamy akapit: „Zakłada się, Ŝe do roku 2020 gmina zostanie 

podłączona ...  Mniów, Smyków, Strawczyn, Piekoszów.” 

Na str. 27 zdania o treści: „Problemem jest niedostateczna powierzchnia uŜytkowa                 

w budynkach i to zarówno w Gminnym Ośrodku Zdrowia w Strawczynie jak                              

i w Oblęgorku. Budynki są niefunkcjonalne i nie przystosowane w pełni do 

realizowania usług w nich wykonywanych. 

W związku z powyŜszym istnieje potrzeba rozbudowy obiektów słuŜby zdrowia. Gmina 

posiada opracowany projekt rozbudowy i modernizacji budynku Gminnego Ośrodka 

Zdrowia w Strawczynie.” 

zastępujemy zdaniami: „Problemem jest niedostateczna powierzchnia uŜytkowa                    

w budynku ośrodka zdrowia w Strawczynie. Budynek ten jest niefunkcjonalny i nie 

przystosowany w pełni do realizowania usług w nich wykonywanych. 

W związku z powyŜszym istnieje potrzeba rozbudowy obiektu słuŜby zdrowia.  

 W 2009 r. rozpoczęto inwestycję polegającą na rozbudowie Ośrodka Zdrowia                    

w Strawczynie.” 

Na str. 29 w  tabeli 13 „WyposaŜenie szkół na terenie Gminy Strawczyn” wykreślona 

zostanie cała kolumna pn. „W tym pracowni”.  

Ponadto sprawdzę w Refaeracie Oświaty i zweryfikuję ilość sal lekcyjnych                            

w poszczególnych szkołach. 

Na str. 30 tekst o treści: „W granicach sołectwa Strawczyn obowiązuje zachowanie ... 

młyn (postawiony na dawnej kuźnicy) w Drabowie.”,  

zostanie wykreślony i zastąpiony zdaniem: „W granicach sołectwa Strawczyn 

znajdują się zabytki podlegające konserwacji i wpisane do rejestru zabytków. 

Wyszczególniono je na stronie 20 niniejszego LPR.” 
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Na str. 32 zdanie o treści: „W ramach I etapu wybudowane będzie boisko do piłki 

noŜnej wraz z kanalizacją deszczową, drogami, parkingami i chodnikiem.” 

będzie zastąpione zdaniem: „W ramach I etapu wybudowane zostało boisko do piłki 

noŜnej wraz z kanalizacją deszczową, drogami, parkingami i chodnikiem.” 

Zdanie o treści: „Następnie wybudowana będzie hala sportowa, która stanowi 

uzupełnienie I etapu.” 

będzie zastąpione zdaniem: „Planuje się budowę hali sportowej jako uzupełnienie 

kompleksu sportowego w Strawczynku.” 

Na str. 43 w akapicie, gdzie wymieniona jest działalność OSP na lata 2007 – 2013, 

naleŜy wykreślić punkt o treści: „dokończenie budowy remizy straŜackiej dla OSP 

Chełmce”, 

a punkt: „zakup 2 lekkich samochodów poŜarniczych” 

zastąpić punktem: „zakup samochodów poŜarniczych”. 

W ostatnim z tych punktów wyraz: „kasację” zastąpimy wyrazem „karosację” . 

Na str. 45 dopiszemy jeszcze dwa stowarzyszenia: 

„12. Stowarzyszenie Kobiet JAGIENKA 

Siedziba: Oblęgorek, 26-067 Strawczyn 

13. Koło Gospodyń Wiejskich w Chełmcach 

Siedziba: OSP Chełmce, 26-067 Strawczyn” 

Na str. 46 w tabeli nr 2.7 punkt: „drogi gminne o długości 77 km” 

zastępuje się: „drogi gminne o długości ok. 100 km”. 

Na str. 48 w tabeli 7 pn. „Analiza SWOT dla miejscowości Strawczyn” wykreślamy:  

„Zwi ązek Międzygminny „GAZOCIĄG” z siedzibą w Radoszycach”.  

Na str. 70 wykreślamy akapit o treści: „Lokalny Program Rewitalizacji jest 

dokumentem ... przyjmuje referat inwestycji w Urzędzie Gminy.” 

 

Pan Przewodniczący obrad poprosił w imieniu Rady Gminy o wcześniejsze składanie 

projektów uchwał, aby Radni mieli czas na zapoznanie się z nimi. 
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Przegłosowano wszystkie poprawki zgłoszone do projektu uchwały w sprawie 

przyjęcia „Lokalnego Programu Rewitalizacji miejscowości Strawczyn na lata 2009-

2013”: 

- za – 14, 

- przeciw – 0, 

- wstrzymało się – 0. 

Głosowało 14 Radnych. Poprawki zostały przyjęte jednogłośnie.  

 

Pan Przewodniczący obrad odczytał projekt uchwały z poprawkami i poddał pod 

głosowanie: 

- za – 14, 

- przeciw – 0, 

- wstrzymało się – 0. 

Głosowało 14 Radnych. Uchwałę Nr XXXI/240/09 wraz z poprawkami podjęto 

jednogłośnie.  

 

Ad. 8.  

 Odpowiedzi na zapytania i interpelacje. 

 

Pan Przewodniczący obrad przypomniał, Ŝe nie wpłynęły zapytania i interpelacje. 

Poinformował, Ŝe do Rady Gminy jak i do Wójta Gminy wpłynęło pismo Dyrektora 

Szkoły Podstawowej w Wólce Kłuckiej, było tematem obrad Komisji BudŜetu                        

i Inwestycji, natomiast inne Komisje nie miały moŜliwości zapoznać się z tą sprawą. 

Chodzi o wydzielenie środków pienięŜnych w budŜecie gminy w 2010 r. w wysokości 

15 000 zł, w związku z problemami finansowymi szkoły na remont sal lekcyjnych.  

Pismo jest do wglądu w biurze Rady Gminy (pismo znak: S.P.W: 2231-1/09 z dnia 

16.10.2009 r. w zał.). 

Ponadto została uchylona uchwała w sprawie zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego sołectwa Ruda Strawczyńska, a do uchwały                     

w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego sołectwa 

Strawczynek na obszarze gminy Strawczyn, Rada Gminy musi wnieść poprawki. 
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Rada Gminy otrzymała zawiadomienie o wszczęciu postępowania nadzorczego 

dotyczące uchwały Nr XXX/230/09 Rady Gminy w Strawczynie z dnia 24 września 

2009 r. w sprawie udzielenia upowaŜnienia dla Kierownika Gminnego Ośrodka 

Pomocy Społecznej w Strawczynie do prowadzenia postępowania wobec dłuŜników 

alimentacyjnych. Wojewoda wyznaczył Radzie Gminy termin przedstawienia swojego 

stanowiska do dnia 27 października 2009 r. (pismo znak: PNK.III-0713-144/09 z dnia 

22.10.2009 r. w zał.).  

Ze względu na to, Ŝe zaplanowane było posiedzenie Rady Gminy na dzień dzisiejszy 

tj. 29 października 2009 r. oraz brak moŜliwości skontaktowania się z radcą prawnym, 

poprosił o przesunięcie terminu stanowiska Rady Gminy. Termin ten został 

przesunięty do 30 października 2009 r. godz. 800. 

Jednak po konsultacjach z radcą prawnym, jak i Panią Kierownik GOPS-u okazało się,  

Ŝe nie ma potrzeby składania pism wyjaśniających. Trzeba czekać na decyzję 

Wojewody. 

 

Pan Wiesław Piotrowski – Przewodniczący Rady Gminy poinformował, Ŝe w piśmie 

Pani Wojewoda nie wymieniła, w jakiej konkretnej sprawie ma zająć stanowisko Rada 

Gminy. 

 

Pan Stanisław Zdyb – Radny przedstawił projekt Banku Polskiej Spółdzielczości, 

który działa równieŜ w imieniu Banku Spółdzielczego, w zakresie kredytowania 

zakupu i montaŜu kolektorów słonecznych. 

Projekt jest na etapie negocjowania umowy z Narodowym Funduszem Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Wodnej. 

O kredyt moŜe się ubiegać osoba fizyczna, równieŜ osoba fizyczna prowadząca 

działalność gospodarczą. Wysokość kredytu objętego dotacją wynosi do 100 % 

kosztów kwalifikowanych, nie więcej niŜ 20 000 zł. Koszty montaŜu kolektora 

słonecznego nie mogą przekraczać 20 % ogólnego kosztu przedsięwzięcia, kredyt 

moŜna zacignąć na 10 lat, wypłacany jest bezgotówkowo na konto wykonawcy. 

Dotacja wynosi 30 % kapitału kredytu. Koszty kwalifikowane w przypadku osób 

fizycznych wynoszą 100 %, natomiast dla osób prowadzących działalność 
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gospodarczą, jeŜeli są podatnikami podatku VAT, to VAT nie jest kosztem 

kwalifikowanym. Bank później przeprowadzi kontrolę, czy te kolektory zostały 

zamontowane. Następnie bank występuje o dotację do Funduszu, a osoba korzystająca 

z kredytu spłaca pozostałą kwotę zobowiązania. 

 

Pan Wiesław Piotrowski – Przewodniczący Rady Gminy zwrócił się z zapytaniem, 

jakie są realne moŜliwości uruchomienia takich kredytów?  

 

Pan Stanisław Zdyb – Radny wyjaśnił, Ŝe Bank negocjuje warunki z Narodowym 

Funduszem Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej, kredyty mogą być udzielane 

nie wcześniej niŜ w 2010 r. Jest obietnica Prezesa Banku Spółdzielczego w Łopusznie, 

Ŝe jeŜeli zostanie podpisana umowa między Bankiem, a Funduszem, to Bank 

Spółdzielczy będzie takie wnioski przyjmował. Wnioski Banku do Funduszu na 

częściową spłatę kapitału będą składane przez 30 dni od daty ogłoszenia naboru.   

 

Pan Stanisław Gieroń – Wiceprzewodniczący Rady Gminy przekazał prowadzenie 

obrad dla Pana Wiesława Piotrwskiego - Przewodniczącego Rady Gminy. 

Pan Wiesław Piotrwski - Przewodniczący Rady Gminy przejął prowadzenie obrad. 

 

Ad. 9.  

 Zakończenie Sesji.  

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Pan Przewodniczący Rady Gminy 

zamknął XXXI Sesję, która rozpoczęła się, o godz. 1200, a zakończyła o godz. 1510. 

 

 

Protokołowała:    Sekretarz obrad:   Przewodniczący obrad: 

  

Małgorzata Woźniak   Janusz Malicki            Wiesław Piotrowski 

 

         Stanisław Gieroń 

 


